
Zpravodaj 05/2003 – červen
Milí Příbramáci,
Děkujeme všem, kteří darovali peníze na opravu pomníku padlých v 1. světové válce. Veřejná sbírka bude
pokračovat nejméně do srpna tohoto roku. Svoje příspěvky můžete odevzdávat na obecním úřadu, kde vám bude
obratem vystaveno potvrzení o darované částce.

 

REPORTÁŽ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Veřejné zasedání zastupitelstva Obecního úřadu Příbram se konalo 4. června v zasedací místnosti obecního úřadu.
Začátek je v 19. hodin, ale ještě 5 minut čekáme, až se sejdou poslední opozdilci. Oči zatím bloudí po místnosti.
Působí celkem upraveným dojmem, zářivky vypadají nové. Praskliny na stropě a čelní stěna naznačují, že by bylo
dobré vymalovat.

Zastupitelů máme zvoleno 9, z toho 7 mužů a 2 ženy. Byli přítomni všichni, kromě omluveného p. Patočky. Na
židlích pro hosty se sešlo 11 žen. Taková dámská přesila mě vedla k zamyšlení, jak v minulých stoletích bývala
zasedání obecní rady výsadně mužskou záležitostí. Hospodáři, či měšťané důstojně v černých oblecích rozhodovali
o chodu obce, i když doma jim jistě ta jejich „slabší“ polovička často řekla na věc svůj názor. Jindy bývá účast
občanů hojnější, zřejmě mají všichni moc práce na zahradách a loukách, kde vrcholí sklizeň sena. Maminky a
babičky přišly na červnové zastupitelstvo především proto, že chtěly získat informace o situaci ve škole.

Zasedání řídil starosta p. Hradecký. Prvním projednávaným bodem byl vodovod. Vodovodní řad v Příbrami je již
zkolaudován, kolaudace přivaděče do Popovic proběhne koncem června. Připravuje se zkušební provoz, během
kterého by uživatelé platili 21,60 Kč za 1 m3 odebrané vody, což je i budoucí oficiální cena. Starosta slíbil co
nejdříve zjistit a zveřejnit podmínky pro vybudování nových přípojek pro zájemce, kteří k řadu zatím napojení
nemají. P. Trávníčková otevřela kvalitu vody ve veřejných studních. Víme, že situace v Příbrami není příznivá,
snad všechny veřejné i soukromé studny jsou zatíženy organickým znečištěním. Nejpalčivější problém představuje
studna u školy. Aby její voda mohla být používána ve školní kuchyni, musela být studna desinfikována. Žádná
desinfekce ale neodstraní příčinu znečištění, proto je nutná soustavná kontrola a opakovaná opatření. Ostatní
veřejné studny jsou po technické stránce v soustavné péči, udržují se čerpadla i pumpy. Rozbor a desinfekce jsou
náročné, ale zastupitelstvo projedná možnosti řešení znečištěné vody i ve veřejných studnách.

Nejbouřlivější diskusi vyvolala zpráva p. starosty o příbramské škole, kterou jsme zařadili do Zpravodaje
samostatně. Je velmi důležité, že informace o zpronevěře finančních prostředků školy p. ředitelkou jsou podávány
otevřeně, aby se nezkreslovaly tak zvanou šeptandou. Zastupitelé napínají všechny své síly, aby zmizení p.
ředitelky nenarušilo závažněji výuku a fungování naší školy. Maminky školáků upozorňovaly zejména na
nepředvídavost těch, kteří ředitelku do funkce ustanovili. S tím už nikdo nic nenadělá a je třeba v této souvislosti
poznamenat, že řada občanů má s paní Prokešovou své osobní negativní zkušenosti a zná její sebejisté a velmi
přesvědčivé vystupování.

V závěru byl přednesen plán prací na červen. Je připravena vyhláška o zákazu koupání psů na rybníku Kuchyňka v
letních měsících. Na přístupových cestách budou nainstalovány dopravní značky „zákaz vjezdu“ a informační
tabule zakazující koupání psů pod pokutou 30 tis. Kč. Věříme, že zákaz se setká s pochopením příbramských
občanů. Rybník byl vybudován jako hospodářský a rekreační a chceme, aby svůj účel plnil a stal se klidnou zónou
pro rybaření, vycházky, opalování a koupání. Je žádoucí, aby občané udržovali v okolí rybníka pořádek. Týká se to
i rybářů, nejmarkantnějším příkladem je ponechávání mrtvých ryb ve vodě.

Plán práce dále počítá s tím, že koncem června by měla být zahájena oprava povrchu vozovky v ulicích ke hřišti a
ve skalkách.

Starosta oznámil, že Příbram se stane sedmým členem regionálního sdružení Kahan, ve kterém jsou obce:
Zastávka, Vysoké Popovice, Lukovany, Zakřany, Zbýšov, Babice. Výhodou čelistní v Kahanu je společné řešení
problémů, např. s odvozem odpadů a společné využívání finančních dotací. Příbram už nyní intenzivně využívá
právníka společenství JUDr. Vrbu, jehož služby jsou v současné době velmi potřebné pro dokončení vodovodu a
korespondenci kolem školy.

Celkově zasedání proběhlo ve věcném, pracovním duchu. Zastupitelstvo působí důvěryhodným dojmem
stmeleného kolektivu, který se zájmem aktivně plní své pracovní povinnosti. Přeji jim pevné nervy a optimismus
při řešení nemalých problémů, spojených se zabezpečením rozvoje Příbrami.



(ju)

 

ŠKOLA
Ve Zpravodaji č. 4 je uvedena informace o počátku kauzy ZŠ Příbram a její ředitelky. Tato citlivá a pohoršující
situace měla pokračování i v květnu, bohužel s nárůstem negativních dopadů pro školu samotnou, ale i pro obec.
Kontakt pro jakékoliv nastartování normálního stavu ve vedení školy se zcela vytratil. Ředitelka ani neřídí školu,
ani nevyučuje. Patrně se snížila k tak závažným přestupkům, jako je defraudace peněz určených na mzdy
zaměstnanců školy, neodvádění sociálních a zdravotních dávek pojištění. Zastupitelstvo obce bylo tedy donuceno
podat organům činným v trestním řízení podezření ze spáchání trestného činu.

Přes tyto závažné činy Mgr. Prokešové je škola v optimálním provozu. Vedení obce se snaží s kolektivem
pracovníků školy najít urychleně stabilní řešení. 16. června p. Prokešová s poštou uloženou na Zastávce převzala
dříve zaslané odvolání z funkce. Na základě této zprávy byla hned následující den jmenována prozatímně
ředitelkou příbramské školy Mgr. Hlavoňková, s platností do konce září. Je zahájeno konkurzní řízení na místo
nového ředitele. Kauza není zatím zdaleka uzavřena, zejména záležitost zmizelých finančních prostředků, ale
zastupitelstvo se maximálně snaží o udržení normálního chodu školy. Po 22. červnu vyjde v Učitelských novinách
článek o příbramské škole a problémech s odvoláním ředitelky neplnící své povinnosti. Ochotu zveřejnit a pomoci
řešit problém projevila i Česká televize, reportáž natočená 16. a 17. 6. by se měla vysílat 23.6. ve 12,30 hod v
pořadu Fakta.

(jhr)

 

DEN DĚTÍ
V sobotu 8. června uspořádala TJ Sokol pro děti sportovní dopoledne. Zúčastnila se spousta místních dětí, také
přespolní. Ono trefit se do koše s míčem, skákat v pytli, jezdit na koloběžce slalom, shodit pár kuželek, trefit se
vzduchovkou není jen tak a tudíž každý pokus o dokonalé provedení úkolu byl odměněn lístečkem, za který si
mohly děti vybrat některou z pěkných cen. Přijely také mažoretky ze Zakřan a předvedly svůj program, který byl
odměněn velikým potleskem.

No a nejlepším potěšením byla šance zastříkat si hasičskou hadicí. V tom úmorném horku bylo velice příjemné
osvěžit se chladnou vodou, jak se vyjádřily nejen děti, ale i rodiče. Kdo měl zájem, mohl si i zatančit a také se
občerstvit výbornými uzenými párky, které připravil p. Procházka. Myslím, že fotbalisté velice dobře zorganizovali
tuto akci a patří jim za to právem dík.

(trá)

MILÉ DĚTI, PŘEJEME VÁM ÚSPĚŠNÉ UKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU A POHÁDKOVĚ KRÁSNÉ
PRÁZDNINY

OZNÁMENÍ, ZAJÍMAVOSTI, REKLAMA
REFERENDUM

Ve dnech 13. a 16.června proběhlo v naší republice referendum o vstupu do Evropské unie. V Příbrami se
hlasování zúčastnilo 68 % trvale žijících voličů. Souhlas vyjádřilo 69 %, proti vstupu bylo 31 % občanů.

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

V červnu se dožívá významného životního jubilea:

Otýlie Korotvičková (80 let) a Anna Fialová (75 let). Blahopřejeme!

 

HUMOR

Paní učitelko, můžu být potrestán za něco, co jsem neudělal?



Ne Mirečku. Tak to je dobře, já jsem totiž neudělal domácí úkol.

Zpravodaj vychází s laskavým přispěním firmy DESMOND (slabo a silnoproudé instalace a výškové práce), jejímž
majitelem je Ing. Pavel Kříž.


